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Kulturnämnden PROTOKOLL 2/2014 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 20 mars 2014 kl. 16.30 – 17.50 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Fredagen den 28 mars 2014 

  

 

Madeleine Sjöstedt Ann Mari Engel 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Madeleine Sjöstedt, ordföranden (FP)  

Ann Mari Engel, vice ordföranden (V)  

Ida Karlbom (M)  

Maria Braun (M)  

Manne Bergström (M)  

Rasmus Jonlund (FP)  

Salar Rashid (S)  

Monika Lindh (S)  

Mats Berglund (MP) 

Tjänstgörande ersättare: 

Ann Burgess (M) för Arba Kokalari (M) 

Tony Nilsson (S) för Tomas Rudin (S) 

 
Ersättare: 

Arin Karapet (M)  

Lars Jilmstad (M) 

Cecilia Önfelt (C) 

Eleonore Eriksson (S) 

Marja Sandin-Wester (MP)  

 
Tjänstemän: 

 Stadsarkivet: Förvaltningschefen Lennart Ploom 

Kulturförvaltningen: Förvaltningschefen Berit Svedberg, Ann-Charlotte 

Backlund, Mårten Castenfors, Mari Ferring, Marion Hauge Lindberg, 

Patrik Liljegren, Inga Lundén, Roger Ticoalu, Elisabet Wannberg och 

Lena Mittal samt personalföreträdarna Lasse Lööv (Lärarförbundet) och 

Mats Gustafsson (Lärarförbundet) och biträdande borgarrådssekreteraren 

Anders Gustafsson från roteln. 
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 § 1 
Justering av dagens protokoll 
 
Beslut 

Kulturnämnden utser vice ordföranden Ann Mari Engel (V) att 

tillsammans med ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) justera dagens 

protokoll.  

 

Justering sker fredagen den 28 mars 2014. 
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§ 2 
Anmälan av justerat protokoll 
 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar att godkänna anmälan av protokoll nr 1/2014 

från nämndens sammanträde den 4 februari 2014, som justerats den 

18 februari 2014. 
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§ 3 
Anmälningsärenden februari 2014  
Dnr 1.1/77/2014 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar att lägga anmälan till handlingarna. 

 
Anmälan görs av: 

a) Till kulturnämnden inkomna handlingar 

b) Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 2014-01-30, dnr 

1.1/8/2014. 

c) Protokoll från Stockholms konstråd 2014-02-16, dnr 

1.1/17/2014. 

d) Information om Kulanpremien 2013, dnr 6.4/966/2014. 

e) Information om Kulturstöd för unga 2013, dnr 6.2/965/2014. 

f) Anmälan om beslut - ateljéstöd, dnr 6.1/1251/2014. 

g) Arkivutskottets protokoll. 

h) Verksamhetsplaner för avdelningarna Kulturskolan, 

Kulturstrategiska staben och Evenemangsavdelningen. 

i) Stadsarkivariens beslut enligt delegation. 

j) Stadsarkivets månadsrapport för februari 2014. 

k) Kulturskolans statistikbilaga. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande rörande anmälningsärende 3k lämnas av vice 

ordföranden Ann Mari Engel (V) enligt följande: 

Vi konstaterar att antalet barn i Kulturskolan fortfarande inte alls når 

upp till de uppsatta målen. Det sammanlagda antalet elever uppgår till 

11 813, att jämföras med år 2006 då de var 14 410 under fritid och 

25 820 under skoldagen. Totalt var det ca 40 000 deltagare. 

 

Minst antal elever i Kulturskolan, i procent av stadsdelens invånare 

finns fortfarande i Rinkeby-Kista med 3 %. Det är anmärkningsvärt att 

antalet deltagare i Kulturskolan är lägst i de områden som utgör 

”växtplatsområden” som såvitt vi förstår skulle satsa särskilt på att 

utveckla t.ex. Kulturskolan. Efter två års satsningar ser vi inga 

konkreta resultat av detta.  

 

Det är välkommet att förvaltningen nu vill ha en prioritering och 

fördjupa studien av vilka områden som har en låg andel deltagare. Vi 

instämmer till fullo i påståendet att ”en faktor som inte går att bortse 

ifrån är att avgifterna blir en begränsning för deltagandet i 

socioekonomiskt svaga områden”. Vi anser dock att den borgerliga 

majoriteten efter snart åtta års styre med höjda avgifter, årliga 

nerskärningar i Kulturskolans verksamheter och en uttalad inriktning 

på mer elitistiskt och begränsad verksamhet bär ansvaret för denna 

utveckling.     
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 § 4 
Remissvar om Uppdragsbekräftelse – 
Fossilbränsleoberoende organisation 2030 
Dnr 1.1/5281/2013      

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1 Kulturnämnden beslutar att godkänna och överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
2 Kulturnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 
 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 28 februari 2014. 

 

Sammanfattning 
Stadsledningskontoret har uppdragit åt miljöförvaltningen att ta fram 

rapporten ”Fossilbränsleoberoende organisation 2030”. 

Stadsledningskontoret föreslår i sitt tjänsteutlåtande till 

kommunstyrelsen att kommunfullmäktige godkänner rapporten. 

Rapporten är en första analys av hur stadens egen organisation ska bli 

fossilbränsleoberoende till år 2030 och ska utgöra ett 

kunskapsunderlag inför stadens fortsatta arbete med energiomställning 

mot ett fossilbränslefritt Stockholm 2050.  

Rapporten gör en schablonmässig analys av hur stor klimatpåverkan 

stadens verksamheter och upphandlingar ger upphov till. Identifiering 

har gjorts av inköpta varugrupper som bedöms ha störst påverkan på 

klimatet. En rad åtgärder kopplade till dessa områden föreslås. 

 

Kulturförvaltningen ställer sig bakom ovanstående förslag som syftar 

till att bygga en organisation som är oberoende av fossilbränsle 2030. 

Kulturförvaltningen efterfrågar också ett stöd från staden i införandet 

av s.k. ”gröna avtal” för att förenkla miljö-samarbetet med 

fastighetsägarna, och stöd/verktyg så att alla medarbetare som kommer 

i kontakt med upphandling och inköp enkelt kan ställa miljökrav. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Kulturnämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt kulturförvaltningens förslag.   

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Mats Berglund (MP) enligt följande: 
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Miljöpartiet ser positivt på stadens ambitioner att minska 

fossiloberoendet, och ser den aktuella rapporten som en god 

ansats för att ta steg mot att bli en fossiloberoende organisation 

om 16 år (2030).  

 

Emellertid är ambitionerna inte helt tillräckliga. Som rapporten 

visar, och som Miljöpartiet länge påpekat, kan vi inte nöja oss 

med att enbart mäta klimatpåverkan inom stadens geografiska 

gränser. En stor del av de utsläpp som vi har ansvar för sker i till 

exempel mat- och varuproduktion och i transporter långt bort 

från Stockholm. Vidare måste vi i stadens politiska styrning ta 

större ansvar för hur vi organiserar samhället även utanför våra 

egna verksamheter. Som växande storstad och landets huvudstad 

har vi ett ansvar att gå före i klimatarbetet och bland annat 

påverka regering, landsting och andra externa aktörer att vidta 

nödvändiga åtgärder för att Stockholm skyndsamt ska kunna fasa 

ut de fossila bränslena.  

 

För kulturförvaltningens del kan det innebära att vi har ett 

klimatperspektiv i byggplanremisser så att vi inte river 

fungerande byggnader i onödan samt hittar kulturhistoriskt 

hållbara lösningar för energieffektivisering i stadens 

fastighetsbestånd, inte minst avseende de delar av Stockholm 

som tillkom under rekordåren. Vi bör även använda våra egna 

upphandlingar till att minska utsläppen. Bland annat är det helt 

centralt att vi minskar konsumtionen av kött och annan 

utsläppsintensiv mat vilket vi bör tänka på i upphandlingar av de 

restauranger och caféer som ligger i anslutning till våra 

verksamheter. 
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§ 5 
Remissvar på motion om Stockholms Stadion som en 
elitarena för damfotboll 
Dnr. 1.1/214/2014 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1. Kulturnämnden beslutar att godkänna och överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2. Kulturnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. 

 

Sammanfattning 
År 2014 träder svenska fotbollsförbundets nya arenaregler i kraft. 

Stefan Nilsson m.fl. (MP) motionerar om en anpassning av Stockholm 

Stadion till de nya kraven för att uppnå en allsvensk arena för 

damfotboll. Kulturförvaltningen ser positivt på förslaget under 

förutsättning att det kan ske med hänsyn till Stockholms Stadions 

synnerligen stora kulturhistoriska värden. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Kulturnämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt kulturförvaltningens förslag.   

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Ann Mari Engel (V), 

Salar Rashid m.fl. (S) och Mats Berglund (MP) enligt följande: 

 

Dam- och flickfotboll är en av Stockholms största idrotter sett till 

antalet utövare. Stockholm har två elitlag i damfotboll. Staden 

har under de senaste åren investerat hårt i herrelitfotbollen, i 

synnerhet med en ny arena i Globenområdet för Djurgårdens och 

Hammarbys herrelitlag. I budgeten för 2014 finns även 

investeringar för en ny arena i Grimsta för Brommapojkarnas 

herrelitlag. För att leva upp till de jämställdhetsmål vi har satt 

upp måste staden även se till att elitfotboll även för damer kan 

utövas på ett bra sätt inom Stockholms stad.  

 

Det är därför välkommet att kulturförvaltningen ser positivt på 

motionens förslag att anpassa Stockholms stadion till de nya 
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arenaregler för damfotbollen som träder i kraft inför säsongen 

2014. I sammanhanget kan noteras att investeringarna i Grimsta 

uppgår till 47 mnkr 2014, men räknar vi in tidigare investeringar 

under de senaste åren så landar notan på 97 mnkr under en 

sjuårsperiod. Investeringarna i Stadion för att anpassa arenan för 

damallsvenskt spel beräknas uppgå till 10 mnkr. Alltså en dryg 

tiondel av kostnaden för Grimsta. 

 

För kulturnämndens del är det helt centralt att en anpassning sker 

med stor hänsyn till Stockholms stadions kulturhistoriska värden. 

Stadion är blåklassad på Stadsmuseets klassificeringskarta och 

förklarad som byggnadsminne enligt kulturmiljölagen. Det är 

därför viktigt att inte kompromissa med kvalitet och formgivning 

när anpassningen planeras och genomförs. Den största 

utmaningen gäller att hitta en bra lösning för att tillskapa 

”individuella sittplatser”. Det är känsligt då stadion är utformad 

med längsgående träbänkar utan ryggstöd. Därför bör stor vikt 

läggas på att eftersöka goda idéer bland formgivare, eventuellt 

skulle det kunna ske genom att utlysa en tävling.  
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§ 6 
Svar på skrivelse om att rädda Enskedespelet 
Dnr 1.1/955/2014 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1 Kulturnämnden beslutar att godkänna och överlämna 

kulturförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. 

 

Sammanfattning 
Skrivelsen belyser att Enskedespelet, inför sommarens produktion i 

Margaretaparken, har fått besked från Trafikkontoret att föreningen 

inte beviljats markupplåtelse tillräckligt länge för att hinna med hela 

repetitionsarbetet. Skrivelsen argumenterar för att kulturförvaltningen 

ska ta initiativ till en dialog med Trafikkontoret och 

stadsdelsförvaltningen för att försöka lösa situationen med 

målsättningen att rädda verksamheten. 

 

Kulturförvaltningen har tagit kontakt med både Enskedespelet och 

Trafikkontoret. Föreningen och Trafikkontoret har dessutom haft ett 

möte där nytt beslut fattats om att föreningen får upplåta mark i 

Margaretaparken 11 april-16 juni enligt föreningens önskemål.  

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Kulturnämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt kulturförvaltningens förslag.   
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§ 7 
Svar på skrivelse med anledning av anmälan av 
fördelning av bonus 
Dnr 6.1/3983/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1 Kulturnämnden beslutar att godkänna och överlämna 

kulturförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. 

  

Sammanfattning 
Ann Mari Engel (V) och Mårten Andersson (V) framför i en skrivelse 

till kulturnämnden synpunkter på bonussystemet.  Synpunkterna 

omfattar kritik mot systemet som uppfattas ineffektivt och ovärdigt 

och man ifrågasätter om det uppfyller sitt syfte. I skrivelsen önskar 

skribenterna en grundlig utvärdering av systemet.  

 
Bonussystemet premierar de fria kulturaktörer som fått 

verksamhetsstöd och ökat sina egna intäkter och barn- och 

ungdomspubliken de senaste två åren. 

 

2013 var sista året som det var möjligt att genomföra en fördelning 

enligt den modell som kulturnämnden fattade beslut om 2007-12-04, 

Dnr: 003/4272/2007.  Inför 2014 har förutsättningarna för urval och 

beräkningsgrund förändrats på grund av övergången från 

verksamhetsstöd till kulturstöd. 

 

Förvaltningen har utarbetat ett förslag till ett reviderat bonussystem. 

”Reviderat system för bonusfördelning till de fria 

kulturverksamheterna” Dnr 6.1/1233/2014. Beredningen har vägt in 

slutsatserna i ”Rapport utvärdering Växtpengar” Dnr 1.1/4736/ 2010, 

nämndens beslut om bonussystemet Dnr 003/4272/2007 samt 

riktlinjerna för kulturstödet. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Kulturnämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt kulturförvaltningens förslag.   
 
Särskilt uttalande 
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Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Ann Mari Engel (V) och 

Mats Berglund (MP) enligt följande: 

 

Bonussystemet infördes efter beslut i kulturnämnden 2007 och har 

blivit utvärderat en gång, vilket skedde 2010. Kulturförvaltningen 

kunde då konstatera att syftet med bonussystemet inte hade 

uppnåtts; vare sig självfinansieringsgraden eller andelen barn/unga i 

publiken hade ökat nämnvärt, självfinansieringsgraden hade till och 

med minskat marginellt. Det kunde också konstateras att kulturlivet 

hade en negativ inställning till systemet, och att benämningen 

”bonus” skapar negativa associationer. Ändå valde den borgerliga 

majoriteten att behålla bonussystemet vid det tillfället.  

 

Sedan utvärderingen gjordes har misstron mot systemet ökat bland 

kulturlivet, samtidigt som vi – genom de siffror kulturförvaltningen 

redovisar i samband med fördelningen av kulturstöd – fortfarande 

kan se att inget av syftena med bonussystemet uppfylls. Vare sig 

egenfinansieringsgraden eller andelen barn/unga har ökat.  

 

När nu det nya kulturstödssystemet har trätt i kraft fullt ut erbjuds 

emellertid ett nytt tillfälle att skrota det misslyckade systemet. Mot 

bakgrund av det vi sett av systemet sedan 2007 vore en avveckling 

det enda förnuftiga. Det är därför förvånande att förvaltningen 

endast föreslår en mindre förändring och en anpassning till det nya 

kulturstödet i sitt ”förslag till ett reviderat bonussystem”.  
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§ 8 
Reviderat system för bonusfördelning till de fria 
kulturverksamheterna 
Dnr 6.1/1233/2014 
 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1. Kulturnämnden beslutar att godkänna reviderat system för 

bonusfördelning till de fria kulturverksamheterna. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. 

 

Sammanfattning 
I förvaltningens uppdrag ingår att fördela bonus till de fria 

kulturverksamheterna. Inför fördelning 2014 har förutsättningarna för 

urval och beräkningsgrund förändrats vilket ställer krav på en 

revidering av systemet för att en fördelning ska kunna genomföras. 

Nuvarande villkor för urval och beräkningsunderlag är kopplade till 

det tidigare verksamhetsstödet och svarar inte mot riktlinjerna för det 

nya kulturstödet. I detta ärende presenterar förvaltningen ett förslag till 

ett reviderat bonussystem. 

 

De viktigaste förändringarna jämfört med nuvarande system är: 

 

 Fyra parametrar för beräkning minskas till en - ökade egna 

intäkter.  

 Ett nytt urvalskriterium för att komma ifråga för bonus är 

beviljat kulturstöd om minst 350 tkr/år. Ersätter nuvarande 

kriterium - beviljat verksamhetsstöd.  

 Intresseanmälan införs. Kulturverksamheter som uppfyller 

urvalskriterierna ska skicka in en intresseanmälan för att ingå i 

bonusfördelningen.  

 

I övrigt föreslås inga förändringar vad gäller syfte, målgrupp eller 

fördelningstillfällen. Även taket för tilldelad bonus om 250 000 kr och 

att kulturverksamheten ska ha stöd av kulturnämnden fördelningsåret 

och två år bakåt föreslås vara kvar.  

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Ida Karlblom 

m.fl. (M) föreslår (se beslutet). 
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2) Vice ordförande Ann Mari Engel (V), Salar Rashid m.fl. (S) och 

Mats Berglund (MP) föreslår att kulturnämnden beslutar enligt 

följande: 

 

- att avveckla systemet för bonusfördelning till de fria 

kulturverksamheterna 

- att överföra pengarna till kulturstödet  

- att anföra följande 

 

Bonussystemet infördes efter beslut i kulturnämnden 2007 med 

det uttalade syftet att: ”sporra verksamheterna till en breddad 

egenfinansiering samt ökad andel barn och unga i publiken”. 

Systemet utvärderades 2010. Kulturförvaltningen kunde då 

konstatera att syftet med bonussystemet inte hade uppnåtts; 

vare sig självfinansieringsgraden eller andelen barn/unga i 

publiken hade ökat nämnvärt, självfinansieringsgraden hade till 

och med minskat marginellt. Det kunde också konstateras att 

kulturlivet hade en negativ inställning till systemet, och att 

benämningen ”bonus” skapar negativa associationer. Ändå 

valde den borgerliga majoriteten att behålla bonussystemet vid 

det tillfället.  

 

Vi anser att det nuvarande systemet för kulturbonus är 

improduktivt. Det är helt oförutsägbart och innebär för de 

flesta mottagare inga möjligheter att planera för användningen. 

Tvärtom verkar systemet förutsätta att alla mottagare har 

förluster att täcka, eftersom bonusen delas ut i slutet av året 

och inte innebär krav på redovisning av ändamål. Det har heller 

inte lett till det önskade resultatet, eftersom det fria kulturlivets 

självfinansieringsgrad inte har ökat.  

 

Sedan utvärderingen gjordes har misstron mot systemet ökat 

bland kulturlivet, samtidigt som vi – genom de siffror 

kulturförvaltningen redovisar i samband med fördelningen av 

kulturstöd – fortfarande kan se att inget av syftena med 

bonussystemet uppfylls. Vare sig egenfinansieringsgraden eller 

andelen barn/unga har ökat.  

 

Förslaget till revidering fokuserar nu enbart på ökade intäkter 

och vänder sig bara till verksamheter med ett beviljat 

kulturstöd på över 350 000 kr, som under året ökat sina 

intäkter. 

 

Detta utesluter dock verksamheter som inte har publikintäkter, 

verksamheter som väljer att vända sig till mindre grupper av 

t.ex. förskolebarn eller verksamheter som är kostnadsfria för 

publiken eller vill hålla nere priserna för att nå fler. 

Bonussystemet blir ett mycket tydligt uttryck för en borgerlig 
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kulturpolitik som premierar kommersiellt tänkande.  

 

Det nya förslaget innebär också inrättande av ett nytt 

ansökningsförfarande, vilket ytterligare utökar 

arbetsbelastningen för det fria kulturlivet. 

 

Denna bonus ”omfattas inte av några villkor för vad erhållna 

medel får användas till eller krav på redovisning”. Det är unikt 

att någon bidragstagare i staden i denna storleksordning, upp 

till 250 000 kr, helt undandras från redovisning, vilket 

understryker att bonusen är tänkt som ett belöningssystem. 

Detta är ovärdigt professionell konstnärlig verksamhet och 

unikt i offentlig förvaltning. En fråga är hur stadens revisorer 

ser på detta. 

 

När nu det nya kulturstödssystemet har trätt i kraft fullt ut 

erbjuds emellertid ett nytt tillfälle att skrota det misslyckade 

systemet. Mot bakgrund av det vi sett av systemet sedan 2007 

är en avveckling just det enda förnuftiga.  

 

Vi anser att de 6 mnkr som har avsatts för bonussystemet bör 

tillföras det ordinarie kulturstödet för att delas ut inför 

kommande verksamhetsår.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer förslagen mot varandra 

och finner att nämnden beslutar enligt förslag från Madeleine Sjöstedt 

m.fl. (FP) och Ida Karlbom m.fl. (M).   

 
Reservation 

Vice ordförande Ann Mari Engel (V), Salar Rashid m.fl. (S) och Mats 

Berglund (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

Kulturnämnden 2014-03-20 
 

 Sida 15 (24) 

 

  

 

 

 
 

 

Drottninggatan 30 

Box 16113 

103 22 Stockholm 
www.stockholm.se/kulturforvaltningen 

§ 9 
Remissvar angående samråd om förslag till detaljplan 
för studentbostäder vid Osquldas väg, del av 
Forskningen i stadsdelen Norra Djurgården 
Dnr 4.1/371/2014 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1 Kulturnämnden beslutar att godkänna och överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Kulturnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. 

 

Sammanfattning 
Detaljplaneförslaget möjliggör byggandet av 270 studentlägenheter i 

tre lameller, 3-5 våningar höga. Större delen av planområdet är 

hårdgjorda ytor. Inom planområdet ligger Hovjägarbostället med 

huvudbyggnad och uthus som flyttades till platsen 1913. 

Uthusbyggnaden flyttas då den ligger i vägen för den planerade södra 

byggnaden. Kulturförvaltningen har ingen erinran mot planen men 

anser att den södra planerade byggnaden bör dras tillbaka för att ge 

hovjägarbostället större respektavstånd. Huvudbyggnaden behåller q-

bestämmelsen som finns i gällande detaljplan. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Kulturnämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt kulturförvaltningens förslag.   
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§ 10 
Remissvar angående samråd om förslag till detaljplan 
för studentbostäder vid Teknikringen, del av Norra 
Djurgården 1:1 och 1:49 i stadsdelen Norra Djurgården 
Dnr 4.1/372/2014 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Madeleine 

Sjöstedt m.fl. (FP) och Ida Karlbom m.fl. (M): 

 

1 Kulturnämnden beslutar att godkänna och överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Kulturnämnden beslutar att därutöver anföra: 

 

Vi anser att det är viktigt att väga in de kulturhistoriska 

bedömningarna då en stad i utvecklas så snabbt som Stockholm. 

Kulturnämndens uppdrag är att ta ställning till detaljplaner 

utifrån ett kulturhistoriskt perspektiv och utifrån gällande 

lagstiftning i plan- och bygglagen och miljöbalken. Vi tar i 

kulturnämnden i och med detta beslut inte ställning till 

detaljplanen som helhet, utan skickar med kulturförvaltningens 

synpunkter till en senare, sammanvägd bedömning, i 

stadsbyggnadsnämnden och kommunfullmäktige. 

 

3 Kulturnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. I 

tjänsteutlåtandet föreslås att nämnden beslutar:  

 

I huvudsak tillstyrka föreslagen detaljplan med ändringar och 

omarbetningar som föreslås i detta tjänsteutlåtande samt att 

omedelbart justera paragrafen. 

 

Sammanfattning 
Planförslaget innebär i huvudsak byggrätter för 260 studentlägenheter i 

tre punkthus 6-8 våningar höga samt i två lameller nedanför Röda 

korsets sjukhus i 6 resp. 10 våningar. Alfvénlaboratoriet byggs till med 

institutionslokaler med ca 4750 kvm. Förvaltningen anser att det södra 

av de föreslagna punkthusen är helt olämpligt och bör utgå. 

Bebyggelsen nedanför Röda Korsets sjukhus gör alltför stort intrång i 

naturmarken och påverkar upplevelsen sjukhusets kulturhistoriska 

värde och dominans på berget negativt varför föreslaget bör omarbetas 

i denna del. Förvaltningen har ingen erinran mot tillbyggnaden till 

Alfvénlaboratoriet men anser att det vore positivt om gården 

fortsättningsvis kunde förbli öppen. 
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Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Ida Karlbom 

m.fl. (M) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Ann Mari Engel (V), Salar Rashid m.fl. (S) 

och Mats Berglund (MP) föreslår att nämnden beslutar enligt 

kulturförvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer förslagen mot varandra 

och finner att nämnden beslutar enligt förslag från Madeleine Sjöstedt 

m.fl. (FP) och Ida Karlbom m.fl. (M). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V), Salar Rashid m.fl. (S) och Mats 

Berglund (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Cecilia Önfelt (C) instämmer i förslag till beslut från ordföranden 

Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Ida Karlbom m.fl. (M). 
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§ 11  
Remissvar angående samråd om förslag till detaljplan 
för studentbostäder vid Drottning Kristinas väg Norra, 
del av Norra Djurgården 1:49 i stadsdelen Norra 
Djurgården 
Dnr 4.1/373/2014 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Madeleine 

Sjöstedt m.fl. (FP) och Ida Karlbom m.fl. (M): 

1 Kulturnämnden beslutar att godkänna och överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Kulturnämnden beslutar att därutöver anföra: 

 

Vi anser att det är viktigt att väga in de kulturhistoriska 

bedömningarna då en stad i utvecklas så snabbt som Stockholm. 

Kulturnämndens uppdrag är att ta ställning till detaljplaner 

utifrån ett kulturhistoriskt perspektiv och utifrån gällande 

lagstiftning i plan- och bygglagen och miljöbalken. Vi tar i 

kulturnämnden i och med detta beslut inte ställning till 

detaljplanen som helhet, utan skickar med kulturförvaltningens 

synpunkter till en senare, sammanvägd bedömning, i 

stadsbyggnadsnämnden och kommunfullmäktige. 

 

3 Kulturnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 
 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 6 mars 2014. I 

tjänsteutlåtandet föreslås att nämnden beslutar:  

 

I huvudsak tillstyrka föreslagen detaljplan med de omarbetningar 

som föreslås i detta tjänsteutlåtande samt att omedelbart justera 

paragrafen. 

 

Sammanfattning 
Detaljplaneförslaget innebär byggrätter för att uppföra två 

studentbostadshus i sex resp. nio våningar med ca 98 lägenheter samt 

en institutionsbyggnad i fem våningar med underjordiskt garage i 4 

våningar. Förvaltningen anser att platsen kan bebyggas. Byggnadernas 

höjd är dock ett problem eftersom de blir väl synliga från 

Ugglevikskällan och kommer att påverka den öppna platsen med 

trefaldighetskällan som är fornlämning på ett negativt sätt. Planen bör 

bearbetas så att det visuella intrånget i platsen minskas. 
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Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Ida Karlbom 

m.fl. (M) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Ann Mari Engel (V), Salar Rashid m.fl. (S) 

och Mats Berglund (MP) föreslår att nämnden beslutar enligt 

kulturförvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer förslagen mot varandra 

och finner att nämnden beslutar enligt förslag från Madeleine Sjöstedt 

m.fl. (FP) och Ida Karlbom m.fl. (M). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V), Salar Rashid m.fl. (S) och Mats 

Berglund (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Cecilia Önfelt (C) instämmer i förslag till beslut från ordföranden 

Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Ida Karlbom m.fl. (M). 
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§ 12 
Information och övriga frågor  
 
Information från förvaltningarna 

Information: 

- Kulturskolans verksamhetsplan: 

Marion Hauge Lindberg informerar om Kulturskolans 

verksamhetsplan 2014. 

 

- Kulturstrategiska stabens verksamhetsplan: 

Patrik Liljegren informerar om kulturstrategiska stabens 

verksamhetsplan 2014. 

 

- Evenemangsavdelningens verksamhetsplan 

Roger Ticoalu informerar om evenemangsavdelningens 

verksamhetsplan 2014. 

 

- Information om flytt av sammanträde från 11 november till 

25 november 2014 

 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar att flytta sammanträdet från den 

11 november till den 25 november 2014. Klockslag bestäms 

senare. 
 
Inkomna skrivelser 
Anmälan görs av inkomna skrivelser till kulturnämnden enligt 

följande: 

 

1 Stockholms bristande filmpolitik, från Ann Mari Engel och 

Mårten Andersson (båda V). 

 

2 Kraftfulla åtgärder för Kulturskolan, från Mats Berglund 

och Marja Sandin Wester (båda MP) och Ann Mari Engel 

(V). 

 

3 Möjliggör så att fler barn och unga kan gå i Kulturskolan, 

särskilt i stadsdelar där endast 3-5 % går i Kulturskolan 

idag, från Monika Lindh m.fl. (S). 
 
Beslut 

Kulturnämnden överlämnar skrivelserna till kulturförvaltningen för 

beredning. 

 

Vid protokollet 

 

 

Lena Mittal 
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Skrivelse angående Stockholms bristande 
filmpolitik  

 

I förra veckan meddelade Filmcentrum Stockholm att de gått i 

konkurs. En orsak angavs vara systemet för kulturstöd i 

Stockholm, som bygger på projekttänkande. Detta är en 

synnerligen tragisk följd av att stödet till det fria kulturlivet är 

helt otillräckligt och inte anpassat till behoven hos alla delar av 

stadens fria kulturliv. Många verksamheter behöver en långsiktig 

och förutsägbar stödform. Filmcentrum har under de senaste åren 

endast fått stöd till enstaka projekt. 

 

Med tanke på att filmutbudet blir alltmer monopoliserat och 

ensidigt måste Stockholm satsa mer på den icke-kommersiella 

filmen, när det gäller både produktion och distribution. 

Vänsterpartiet har i kulturnämnden vid flera tillfällen presenterat 

program för ökat filmstöd som innefattar verksamheter som 

Filmcentrum, Folkets Bio, filmfestivalerna och Filmpool 

Stockholm, som den borgerliga majoriteten Stockholms stad valt 

att stå utanför.  

 

Vi önskar en redovisning av på vilka grunder verksamhetsstödet 

till Filmcentrum Stockholm har upphört och hur stödet till 

alternativ filmdistribution planeras se ut i framtiden. 

 

 

 

Stockholm den 20 mars 2014 

 

 

 

 

Ann Mari Engel (V)  Mårten Andersson (V) 
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Skrivelse om kraftfulla åtgärder för kulturskolan 
 

I dokumentet ”Kulturskolans statistikbilaga VB 2013” redovisas 

bland annat den geografiska fördelningen av andelen barn i 

kulturskolans verksamhet fördelat på stadsdelsområden. Återigen 

ser vi hur den borgerliga politiken har både medfört och 

accepterat en mycket illavarslande bild. Andelen barn i 

kulturskolan varierar stort mellan stadsdelarna och de som ligger 

ojämförligt sämst till är Rinkeby-Kista (3%), Spånga-Tensta 

(5%) och Skärholmen (5%). Bland de överrepresenterade 

stadsdelarna finner vi Kungsholmen (10%), Bromma (11%), 

Hägersten-Liljeholmen (11%) och Skarpnäck (14%).  

 

Även den totala andelen barn över hela staden (8%) är 

problematiskt låg, endast 11 813 barn och unga har deltagit i 

någon kulturskoleverksamhet under 2013. 

 

Mot bakgrund av statistiken vill vi veta: 

 

1. Varför så få barn följer kulturskolans kurser? 

2. Varför ser den geografiska fördelningen så illa ut? 

3. Vilka åtgärder, inklusive stärkt budgetering, krävs för att 

komma till rätta med problemen och öka antalet barn och 

unga i kulturskolan, i synnerhet i de underrepresenterade 

stadsdelarna? 

 

 

Stockholm den 20 mars 2014 

 

 

 

 

Mats Berglund (MP) Marja Sandin Wester (MP) 

 

 

Ann Mari Engel (V)  
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Möjliggör så att fler barn och unga kan gå i 
Kulturskolan. Särskilt i stadsdelar där endast  
3 – 5 % går i Kulturskolan idag 
 
I Kulturskolans uppdrag ingår att erbjuda undervisning Stockholms 

barn och ungdomar, 6-22 år, på deras fritid. Fokus ligger bl.a. på att 

finna metoder för att erbjuda fler barn och unga plats i 

Kulturskolans undervisning, särskilt i stadens ytterstadsdelar.  

Det är ett viktigt uppdrag.  

 

Kulturskolans senaste statistikbilaga visar dock en dyster 

utveckling. Jämfört med tidigare statistik från t.ex. 2011 som 

också visar på förhållandevis låga siffror, både vad gäller 

deltagandet i stadsdelarna men också hur många barn och unga 

som går i Kulturskolan (9 % 2011) har andelen barn i 

kulturskolan sjunkit till låga 8 %.  Siffrorna varierar stort mellan 

stadsdelarna och de som ligger ojämförligt sämst till är Rinkeby-

Kista (3 %), Spånga-Tensta (5 %) och Skärholmen (5 %).  

 

I kulturskolestatistiken framgår också att det inte går att bortse 

ifrån faktorn att avgifterna blir en begränsning för deltagandet i 

socioekonomiskt svaga områden. En analys vi Socialdemokrater 

delar. 

 

Den borgerliga majoriteten sjösatte Kulturskolans nuvarande 

organisation sommaren 2009 och under 2010-2011 arbetades en 

strategisk plan för Kulturskolan, Kulturskola 2030, fram. 

Strategiplanen lyfte fram att deltagandet är ojämnt fördelat över 

staden och skillnaden mellan antalet inskrivna barn i Kulturskolans 

verksamhet i de olika stadsdelarna varierar från som lägst 3,0 % 

(Rinkeby-Kista) till som mest 15,9% (Skarpnäck). Sedan 

Strategiplanen antogs av nämnden i mars 2012 har Kulturskolan 

tappat elever i relation till antal inflyttade i Stockholm och når nu 

alltså bara 8 % av stadens barn och unga.  

 

Strategiplanen lyfter också fram vikten av att kulturskolans lokaler 

är ändamålsenliga, lättillgängliga och välkomnande. I senaste 

statistiken konstateras att den verksamhet som bedrivs i skollokaler 

inte har samma omfattning på varje skola och utbudet oftast är 

begränsat till ett par ämnen. Vi anser att bristen på ändamålsenliga 

lokaler är ett problem som snabbt bör ses över och åtgärdas. 

 

Kulturskolan behöver nå nya grupper och öka antalet deltagare, det 

ska inte vara föräldrarnas plånbok eller utbildningsbakgrund som 

styr barnens deltagande. Utbudet ska vara behovsstyrt och 

närhetsprincipen ska gälla.  

 

För att uppnå detta krävs ökade resurser för att öka antalet platser, 

sänkta deltagaravgifter, mer av prova-på-verksamhet och ett 
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vidareutvecklat utbud för fler och bredare kulturella uttryck. 

Framförallt är det viktigt att detta genomförs i områden där få en 

liten andel av de unga deltar i kulturskolans verksamhet. 

 

Förslag  
En av stadens viktigaste uppgifter inom kulturpolitiken är att 

sprida kulturupplevelser och kulturutövande till fler barn och 

unga. Socialdemokraterna föreslår därför att: 

 

 Använd Strategiplanen för Kulturskolan som underlag 

och omgående ta fram en lokalplan  

 Utveckla prova-på-verksamheten 

 Sänk avgiften till Kulturskolan för socioekonomiskt 

utsatta familjer från 500 kr till 250 kr istället för att 

erbjuda fler kurser för 500 kr 

 

Med anledning av ovanstående hemställer vi att kulturnämnden 

initierar åtgärder i enlighet med denna skrivelse. På så vis ökar vi 

andelen barn och unga i Kulturskolan, i hela staden. 

 

 

Stockholm 2014-03-20 

 

Monika Lindh m fl (S)   

 


